
 

 

 

 
         

 
 

 

 

MØTEINNKALLING 
 

Utvalg: Kommunestyre  

Møtested: Kommunestyresalen, Hamnvik  

Møtedato: 22.04.2010 Tid: Kl 09.00 

 

Eventuelt forfall meldes til tlf. 77 09 90 00 

Varamedlemmer møter etter nærmere avtale. 

 

Det vil i forkant av møtet bli avholdt generalforsamlinger for 

 ASVO Ibestad AS 

 Ibestad Eiendom AS 

 

 

SAKSLISTE 
 

Saksnr. Arkivsaksnr.   

 Tittel  

6/10 10/228   

 GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA MØTE 18.02.2010  

 

7/10 10/227   

 REFERATSAKER TIL KOMMUNESTYREMØTE 22.04.2010  

 

8/10 08/506   

 FULLMAKT TIL KRISELEDELSEN  

 KRISEPLAN OG BEREDSKAP 

 

9/10 09/896   

 IKRAFTSETTING AV LOV OM EIENDOMSREGISTRERING MED 

FORSKRIFTER  

 

10/10 10/27   

 ETABLERING AV MILJØSTASJON  

 

11/10 10/95   

 UTBEDRING FYLKESVEI 848  

 

12/10 10/117   

 SALG AV JORDEIENDOM  

 

 



13/10 10/163   

 BRUKERBETALING  

 

14/10 10/178   

 BUDSJETTBALANSE 2010  

 

15/10 10/122 Unntatt offentlig ofl §13  

 SØKNAD OM STØTTE JORDBRUKSFOND  

 

 

 

Hamnvik, 16.04.2010 

 

 

 

Marit Johansen 

ordfører 
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GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA MØTE 18.02.2010  

 

Saksbehandler:  Bjørg Frantzen Steen Arkiv: 033   

Arkivsaksnr.: 10/228    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

6/10 Kommunestyre 22.04.2010 

 

Rådmannens innstilling: 

Protokoll fra møte 18.02.2010 godkjennes. 

 

 

Vedlegg: 

Protokoll fra møte 18.02.2010 foreligger til godkjenning. 

 

 

Saksutredning: 
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REFERATSAKER TIL KOMMUNESTYREMØTE 22.04.2010  

 

Saksbehandler:  Bjørg Frantzen Steen Arkiv: 033   

Arkivsaksnr.: 10/227    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

7/10 Kommunestyre 22.04.2010 

 

Rådmannens innstilling: 

Referatene tas til orientering. 

 

 

Vedlegg: 

 Protokoll fra møte i formannskapet 02.02.2010 

 Protokoll fra møte i formannskapet 08.02.2010 

 Protokoll fra møte i formannskapet 01.03.2010 

 Brev fra Rolløya Aktivitetsenter og Rolløya Pensjonistforening, datert 09.02.2010 

Uttalelse fra årsmøtet 09.02.2010 

 Brev fra Skatteetaten, datert 15.02.2010 

Kontrollrapport 2009 vedrørende skatteoppkreverfunksjonen i Ibestad kommune 

 Brev fra Aksjon Bedre Eldreomsorg 2009, datert 22.03.2010 

Vil din kommune sikre at hjelpetrengende eldre får dekket grunnleggende behov? 

 

 

Saksutredning: 
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FULLMAKT TIL KRISELEDELSEN  

KRISEPLAN OG BEREDSKAP 

 

Saksbehandler:  Gunnar Paulsen Arkiv: X20   

Arkivsaksnr.: 08/506    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

85/10 Formannskap 08.04.2010 

8/10 Kommunestyre 22.04.2010 

 

Rådmannens innstilling: 

A. I krisesituasjoner, jfr. Beredskapsplan for i Ibestad kommune, har ordføreren følgende 

fullmakter: (I ordførerens fravær gjelder fullmakten videre for følgende: varaordfører, 

rådmann eller ass. rådmann.) 

1. Disponere inntil 1 million kroner til nødvendig hjelp til kriserammede til forpleining 

m.m. skadebegrensning og nødvendige sikringstiltak for å verne liv, verdier og 

miljø, hjelp ved akutt behov for opprydding og utbedring av materielle skader og 

funksjonsforstyrrelser. 

2. Omdisponere kommunalt personell og maskiner/redskaper til påtrengende 

hjelpetiltak, og utføring av andre nødvendige oppgaver som situasjonen krever. 

3. Stanse midlertidig enkelte av kommunens virksomheter hvor dette er nødvendig for 

å omdirigere ressurser til redningstjeneste m.m. 

4. Pålegge overtids- og ekstraarbeid 

5. Utøve nødvendig kommunal myndighet om situasjonen krever. Rammebeløpet 

ovenfor kan overskrides ved påtrengende behov, og bevilgende folkevalgte ikke 

kan sammenkalles. 

6. Oversikt over forbruk av midler etter ovenstående skal så snart som mulig 

forelegges kommunestyret. For øvrig vises til kommunens delegasjonsreglement og 

økonomireglement 

 

B. Som en del av beredskapsarbeidet får ordfører fullmakt til å inngå avtaler med  

bygningseiere/lag/foreninger når det er behov for rekvirering til innkvartering, 

bespisning etc. ved innsats. 

 

 

Behandling/vedtak i Formannskap den 08.04.2010 sak 85/10 

 

Behandling: 

Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

A. I krisesituasjoner, jfr. Beredskapsplan for i Ibestad kommune, har ordføreren følgende 

fullmakter: (I ordførerens fravær gjelder fullmakten videre for følgende: varaordfører, 

rådmann eller ass. rådmann.) 

1. Disponere inntil 1 million kroner til nødvendig hjelp til kriserammede til 

forpleining m.m. skadebegrensning og nødvendige sikringstiltak for å verne liv, 

verdier og miljø, hjelp ved akutt behov for opprydding og utbedring av 

materielle skader og funksjonsforstyrrelser. 
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2. Omdisponere kommunalt personell og maskiner/redskaper til påtrengende 

hjelpetiltak, og utføring av andre nødvendige oppgaver som situasjonen krever. 

3. Stanse midlertidig enkelte av kommunens virksomheter hvor dette er nødvendig 

for å omdirigere ressurser til redningstjeneste m.m. 

4. Pålegge overtids- og ekstraarbeid 

5. Utøve nødvendig kommunal myndighet om situasjonen krever. Rammebeløpet 

ovenfor kan overskrides ved påtrengende behov, og bevilgende folkevalgte ikke 

kan sammenkalles. 

6. Oversikt over forbruk av midler etter ovenstående skal så snart som mulig 

forelegges kommunestyret. For øvrig vises til kommunens delegasjonsreglement 

og økonomireglement.’ 

 

B. Som en del av beredskapsarbeidet får ordfører fullmakt til å inngå avtaler med  

bygningseiere/lag/foreninger når det er behov for rekvirering til innkvartering, 

bespisning etc. ved innsats. 

 

 

Vedlegg: Beredskapsplan  

 

 

Saksutredning: 

Ibestad kommune holder nå på med revisjon av beredskapsplan og har avdekket at det ikke er 

gitt fullmakt til kriseldelsen om bruk av økonomiske ressurser ved en uønsket hendelse.  

 

Ved en omfattende ulykke eller katastrofe kan ordfører/rådmann beslutte at en kriseledelse 

etableres i kommunen. For at ikke kriseledelsen skal bli handlingslammet, eller for å unngå 

diskusjoner om legimiteten ved ressursbruken i etterkant, er det avgjørende at kriseledelsen har 

fullmakt til å treffe nødvendige beslutninger, inngå avtaler og gjøre disposisjoner på 

kommunens vegne. 

 

Hvilke fullmakter kriseledelsen skal ha, behandles som en del av krise- og beredskapsplanen og 

fastsettes av kommunestyret i reglement eller instruks slik at kriseledelsen kan ta viktige 

hastebeslutninger uten at saken først må godkjennes i et politisk organ. I de tilfeller 

kriseledelsen har måttet benyttet disse utvidede fullmakter, må det lages en rapport til 

kommunestyret om hva som har skjedd, hva som er blitt gjort, hvor mye er brukt, hvordan 

beløpet skal dekkes inn og framtidige konsekvenser av hendelsen. 

 

Kommunestyrets fullmakt gir kriseledelsen mulighet til å bruke økonomiske ressurser innenfor 

en ramme på totalt inntil 1 million kroner pr. krisetilfelle. Ressursbruk utover dette skal 

behandles i kommunestyret før aktuelle tiltak iverksettes. 

Økonomisk ressursbruk til kriseledelsen er ikke budsjettert i årsbudsjettet. Slik ressursbruk skal 

derfor tas hensyn til ved påfølgende justering av driftsbudsjettet, samtidig som det legges fram 

en rapport som viser hvordan ressursene er brukt. 

 

Det er videre nødvendig med å inngå avtaler med bygningseiere/lag/foreninger når det er behov 

for innkvartering, bespisning etc. ved innsats når det har oppstått en uønsket hendelse.  
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IKRAFTSETTING AV LOV OM EIENDOMSREGISTRERING MED 

FORSKRIFTER  

 

Saksbehandler:  Gunnar Paulsen Arkiv: L30   

Arkivsaksnr.: 09/896    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

24/10 Formannskap 01.03.2010 

9/10 Kommunestyre 22.04.2010 

 

Rådmannens innstilling: 

Med hjemmel i Matrikkelloven §§ 30 og 32 med tilhørende forskrift §§16 og 17 fastsetter 

Ibestad kommunestyre gebyrsatser for matrikkelføringer som lagt ut på høring i desember 

2009.  

 

Med hjemmel i matrikkelforskriftens § 18, tredje ledd fastsetter Ibestad kommune at tidsfristen 

som er fastsatt i matrikkelforskriftens § 18, første ledd, ikke løper i perioden 15.november – 

15.mai grunnet klimatiske forhold. 

 

 

Behandling/vedtak i Formannskap den 01.03.2010 sak 24/10 

 

Behandling: 

Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

Med hjemmel i Matrikkelloven §§ 30 og 32 med tilhørende forskrift §§16 og 17 fastsetter 

Ibestad kommunestyre gebyrsatser for matrikkelføringer som lagt ut på høring i desember 

2009.  

 

Med hjemmel i matrikkelforskriftens § 18, tredje ledd fastsetter Ibestad kommune at tidsfristen 

som er fastsatt i matrikkelforskriftens § 18, første ledd, ikke løper i perioden 15.november – 

15.mai grunnet klimatiske forhold. 

 

 

Vedlegg:  

Gebyrer for matrikkelføringer og fristforlengelse for oppmålingsforretninger i Ibestad 

kommune 

 

Saksutredning: 

I sak 184/09 fra formannskapet den 16.12.09 følgende vedtatt: 

I medhold av Lov av 17.juni 2005 nr 101 (matrikkellova) §§ 32 og 35 og forskrift av 26.juni 

2009 nr 462 (matrikkelforskriften) §§ 16 og 18, varsler Ibestad kommune utarbeidelse av ny 

lokal forskrift til matrikkelloven: 

Gebyrer for matrikkelføringer og fristforlengelse for oppmålingsforretninger i 

Ibestad kommune 

 

Frist for å komme med uttalelser settes til 31. desember 2009.  
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Det er ikke kommet merknader til gebyrforslaget.  

 

Bakgrunn for nytt regulativ 

Fra 1.januar 2010 innførtes nye saksbehandlingsregler for registrering av eiendom mv.  

 

Lov 17.juni 2005 nr 101 om eiendomsregistrering (matrikkellova) erstatter lov 23.juni 1978 nr. 

70 om kartlegging, deling og registrering av grunneiendom (delingsloven) og lov 9.juli 1923 nr 

1 om anbringelse av signaler og merker for målearbeider (signalloven). 

 

Det nye regelverket stiller nye krav til saksbehandling, gjennomføring av 

oppmålingsforretninger og føring av matrikkelen. Det blir bl.a. satt strengere krav til tidsfrister 

for fullføring av rekvirerte oppmålingsforretninger og strengere krav til dokumentasjon som 

skal ligge til grunn for føring av matrikkelen. Loven introduserer nye sakstyper, bl.a. åpnes det 

for å matrikulere ny anleggseiendom og registrere eksisterende jordsameie. Kommunens ansvar 

for oppmåling og matrikulering av eiendom videreføres som i dag. 

 

Gebyrregulativ 

Kommunene må vedta nytt gebyrregulativ for å kunne ta lovlig gebyrer etter det nye 

regelverket. Utformingen til regulativet er utarbeidet av Geoforum og KS. Satsene skal 

kommunene selv fastsette ut fra beregningsmåten om selvkostprinsippet. 

Administrasjonen har sett på dagens regulativ (etter delingsloven) og satt det sammen med nytt 

regulativ (etter matrikkelloven). Det er lagt inn en økning i oppmålingsgebyret som følge av 

merarbeid etter matrikkelloven der det stilles krav til øket dokumentasjon som skal være på 

plass før oppmålingsforretning kan gjennomføres, samt merarbeid i etterkant av forretningen. 

 

Tidsfrister 

Det blir innført tidsfrister for matrikkelføring. Særskilte tidsfrister gjelder for å sluttføre saker 

som krever oppmålingsforretning. Kommunen kan vedta nærmere regler i lokal forskrift. 

Dersom fristen oversittes, kan dette medføre avkortning i gebyrene.  

 

Lokal forskrift etter matrikkelforskriftens § 18 3.setning 

Maksimal behandlingstid for kommunen fra det foreligger en godkjent søknad til 

matrikkelbrevet skal foreligge, er generelt satt til 16.uker. Ved overskridelse av denne fristen 

skal kommunen tilbakebetale deler av gebyret. 

 

Feltsesongen for landmålingsarbeider vil på grunn av snø og mørketid variere ganske mye alt 

etter hvor i landet man befinner seg. For å ta hensyn til dette, har kommunene fått mulighet til 

å påvirke behandlingsfristen for saker som helt eller delvis løper om vinteren gjennom 

bestemmelsen i matrikkelforskriftens §18 3.ledd: 

Kommunestyret kan i forskrift vedta at fristen ikke løper i en bestemt tid om vinteren. 

 

Statens kartverk Tromsø anbefaler at kommunene i Troms velger at fristen på 16 ukers 

behandlingstid ikke skal løpe i månedene desember, januar og februar – eventuelt også mars. 

 

En bestemmelse som dette kan med fordel innarbeides i kommunens gebyrregulativ. 

Rådmannen i Ibestad anbefaler derfor at dette tas med i gebyrregulativet. 
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ETABLERING AV MILJØSTASJON  

 

Saksbehandler:  Gunnar Paulsen Arkiv: M61   

Arkivsaksnr.: 10/27    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

84/10 Formannskap 08.04.2010 

10/10 Kommunestyre 22.04.2010 

 

Rådmannens innstilling: 

Til lokalisering av miljøstasjon vedtar Ibestad kommune følgende: 

1. Etableres på eget område ved Autoservice.  

2. Rådmann får fullmakt til å forhandle og inngå kontrakt om kjøp av arealet.. 

3. Arbeidet med reguleringsplan for området starter. 

4. Inntil ny miljøstasjon er etablert holdes Bussevika åpent for mottak av ”grovavfall”. 

 

 

Behandling/vedtak i Formannskap den 08.04.2010 sak 84/10 

 

Behandling: 

Erik Roll fremmet forslag om nytt pkt. 5: 

Administrasjonen pålegges å fremme revisjon av reguleringsplan Årsandskogen med plan for 

den framtidige bruk. 

 

Janne Helgesen fremmet forslag om nytt pkt. 6: 

Området i Bussevika ryddes/tilbakeføres umiddelbart etter ny miljøstasjon er tatt i bruk. 

 

Forslag om nytt pkt. 1: 

Rådmannen utreder etablering av miljøstasjon alternativt i steinbruddet på Breivoll og området 

ved Autoservice. 

 

Avstemming: 

Forslag om nytt pkt. 1 ble satt opp mot rådmannens innstilling pkt. 1-3. 

4 stemte for rådmannens innstilling pkt. 1-3, og 2 stemte for nytt pkt. 1. 

 

Pkt. 4 enstemmig vedtatt. 

 

Pkt. 5 enstemmig vedtatt. 

 

Pkt. 6 enstemmig vedtatt. 

 

 

 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

Til lokalisering av miljøstasjon vedtar Ibestad kommune følgende: 

1. Etableres på eget område ved Autoservice.  

2. Rådmann får fullmakt til å forhandle og inngå kontrakt om kjøp av arealet.. 
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3. Arbeidet med reguleringsplan for området starter. 

4. Inntil ny miljøstasjon er etablert holdes Bussevika åpent for mottak av ”grovavfall”. 

5. Administrasjonen pålegges å fremme revisjon av reguleringsplan Årsandskogen med 

plan for den framtidige bruk. 

6. Området i Bussevika ryddes/tilbakeføres umiddelbart etter ny miljøstasjon er tatt i bruk. 

 

 

 

Vedlegg: 

Kartutsnitt 

Prinsippskisse for utforming av miljøstasjon 

 

Saksutredning: 

Bakgrunn 

Ibestad kommune har de siste årene hatt mottak av ”grovavfall” til miljøstasjon i Bussevika. 

Tidligere har det vært mottak i Ibestadfjæra, men her har utleier sagt opp leieavtalen og driften 

har opphørt. Den tidligere virksomhet er avsluttet og området vil bli tilbakeført til 

grovforproduksjon.  

Formannskapet som satt i perioden 2003 – 2007 var på befaring ved Bardu kommunes 

miljøstasjon og på Boktamo avfallsmottak våren 2007. Lokaliseringsspøsmålet har ikke vært 

politisk behandlet etter dette. 

Driftsform – åpningstider 

Hålogaland Ressursselskap (HRS) drifter nå miljøstasjonen i Bussevika. For år 2010 vil den 

være åpent ca 20 ganger, forelt med en gang pr måned om vinteren og tre ganger om 

sommeren. Signaler fra HRS er at de ønsker at miljøstasjonen flyttes nærmere Hamnvik.  

Lokalisering 

Administrasjonen har følgende forslag til lokalisering: 

Sted - Fordel - Ulempe 

Årsandskogen - Er allerede regulert til 

formål 

- Lett tilgjengelig 

- Innsyn fra nærliggende 

bebyggelse 

- Ikke fremlagt vann og 

kloakk 

- Kostnader i forbindelse 

med omlegging av 

høyspent. 
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Sted Fordel Ulempe 

Tomt v/Autoservice - Lett tilgjengelig 

- Framlagt vann og kloakk 

- Sentralt 

- Etablert 

næringsvirksomhet i 

nærområdet 

- Innsyn fra riksveg 

- Området må kjøpes  

Steinbrudd på Breivoll - Lite innsyn - Ikke framlagt strøm, vann 

og kloakk 

- Må ordnes med nye 

innkjøringsveger 

Skjellavollen v/Otterå - Kommunen eier grunnen 

- Etablert område for inert 

avfall 

- Større kostnad i 

opparbeidelse av areal 

- Ikke framlagt vann og 

avløp 

Bussevika - Er godkjent til formål 

- Lett tilgjengelig 

- Framlagt strøm, vann og 

avløp 

- Avstand fra ytterpunkt på 

Rolla er lang 

- Innsyn fra fylkesveg 

 

HRS har antydet arealbehov til å være ca 2 mål. Rådmannen vurderer det beste alternativet for 

lokalisering til området v/Autoservice. Området er stort nok i areal, det er sentralt, delvis 

opparbeidet grunn, nært vann og avløp. I deg eier Nordtrafikk området, kommunen har vært i 

kontakt med eier og har mulighet til å erverve det.  

Kostnad 

Kostnad for opparbeidelse, inngjerding og asfaltering av området vil gjøres av HRS. 

Kommunen skal ta en avgjørelse om hvor en slik miljøstasjon skal være lokalisert og ta 

kostnader med kjøp av grunn, framføring av veg, vann og avløp.  

Kommunen vil også ha kostnader med avslutning av eksisterende områder for mottak av avfall. 

Kostnad ved grunnerverv og avslutning finansieres gjennom renovasjonsgebyret
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UTBEDRING FYLKESVEI 848  

 

Saksbehandler:  Helge Høve Arkiv: Q10   

Arkivsaksnr.: 10/95    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

86/10 Formannskap 08.04.2010 

11/10 Kommunestyre 22.04.2010 

 

Rådmannens innstilling: 

1. Vegen bør utbedres i hele partier sammenhengende og ikke ”stykkevis og delt”. 

2. Som 1. prioritet bør streninga fra Ytre Forså og til Seihola (jfr. vegvesenets kart) 

breddeutbedres i en sammenheng.  

3. Kommunestyret ser det ikke som hensiktsmessig å bruke av disse vedlikeholdsmidler til 

å ta noe av toppen av Hamran i denne omgang. 

4. Utretting av svingen i Hamvikbakken dekkes av ordinære vedlikeholdsmidler slik at det 

ikke belastes de ekstraordinære vedlikeholdsmidler. 

5. Som 2. prioritet breddeutbedres veien fra Sørrollnes mot det området som har 1. 

prioritet.  

 

 

 

Behandling/vedtak i Formannskap den 08.04.2010 sak 86/10 

 

Behandling: 

Omforent forslag om endret pkt. 4: 

Utretting av svingen i Hamvikbakken og utbedring av veien gjennom Kråkrø – strekningen 

ungdomshuset til butikken dekkes av de ordinære vedlikeholdsmidler. 

 

Rådmannens innstilling med omforent endret pkt. 4 ble enstemmig vedtatt. 

 

 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

1. Vegen bør utbedres i hele partier sammenhengende og ikke ”stykkevis og delt”. 

2. Som 1. prioritet bør streninga fra Ytre Forså og til Seihola (jfr. vegvesenets kart) 

breddeutbedres i en sammenheng.  

3. Kommunestyret ser det ikke som hensiktsmessig å bruke av disse vedlikeholdsmidler til 

å ta noe av toppen av Hamran i denne omgang. 

4. Utretting av svingen i Hamvikbakken og utbedring av veien gjennom Kråkerø – 

strekningen ungdomshuset til butikken dekkes av de ordinære vedlikeholdsmidler. 

5. Som 2. prioritet breddeutbedres veien fra Sørrollnes mot det området som har 1. 

prioritet.  

 

 

 

Vedlegg: 

Kart 
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Saksutredning: 

Fylkestinget har bevilget 40 mill. kr til vedlikehold i perioden 2010-2013, og så er det bevilget 

60 mill kr i investeringsmidler i perioden 2016 – 2018.  

 

Statens vegvesen har opplyst at det ikke er mulig å starte vedlikehold før høsten 2011 da 

arbeidet er så omfattende at det krever reguleringsplan. Vegvesenet ønsker å prioritere to 

stigninger sør for Ytre Forså, jfr. vedlagte kart. Den ene stigningen er Hamran der vegvesenet 

planlegger blant annet å ta noe av toppen. Det er anslått at disse to stigninger vil koste ca 20 

mill. kr å utbedre. Vegvesenet ønsker også å rette ut svingen på toppen av Hamnvikbakkan.  I 

tillegg vurderer vegvesenet å utbedre vegen fra Sørrollnes med hovedsakelig møteplasser for 

den resterende bevilgning.  

 

Vegvesenet er mottakelig for innspill fra kommunen med hensyn til hvilke deler som skal 

utbedres i denne omgang.  

 

Med til sammen 100 mill. kr er det ikke mulig å utbedre hele strekninga fra Mjøsundbrua til 

Sørrollnes til en tilfredsstillende standard eks. 2-feltsvei. Kommunen bør derfor gi innspill til 

Statens vegvesen slik at midlene blir benyttet slik at de gir best effekt for Ibestad-samfunnet. 

Derfor vil rådmannen foreslå at kommunestyret prioriterer hvilke deler som skal utbedres for 

de første 40 mill. kr. Det er en kjent sak at det vil være svært mange forskjellige meninger om 

vei og veivedlikehold. Imidlertid må vi innse at vi ikke kan prioritere alle behov – noen må 

komme foran andre.  

 

Næringslivets veibehov vil være svært viktig for den prioritering kommunen skal foreslå. 

Rådmannen vil derfor sende saken til Ibestad Næringsforening og Ibestad Reiselivslag før den 

legges fram for politisk behandling i samferdsels- og kommunikasjonskomiteen, formannskap 

og endelig behandling i kommunestyret.  

 

Rådmannen er enig med Statens vegvesen om at de to stigningene sør for Ytre Forså bør gis 1. 

prioritet, men at hele partiet mellom stigningen tas samtidig. Rådmannen er imidlertid ikke enig 

med Statens vegvesen om å utbedre veien fra Sørrollnes med hovedsakelig møteplasser eller 

tilrettelegging for møtetrafikk. Veien bør breddeutbedres sammenhengende i stedet for med 

møteplasser. Det vil være delvis bortkastede midler først å lage møteplasser, og så om noen få 

år senere utbedre samme veistrekning sammenhengende. Rådmannen vil derfor foreslå at de 

resterende vedlikeholdsmidler settes inn på strekninga med breddeutbedring fra Sørrollnes mot 

det området som utbedres først. Alternativ kan veien utbedres i motsatt retning fra 1. 

prioritetsområdet mot Sørrollnes for å unngå at det gjenstår et område i mellom som ikke er 

utbedret. 

 

Rådmannen foreslår også at Statens vegvesen gjennomfører anleggsarbeidene slik at midlene 

utnyttes maksimalt. Det innebærer at arbeidet foregår om natta og at vegen stenges fra et 

tidspunkt på kvelden. Det bør også vurderes om siste fergeavgang bør innstilles i perioder for å 

få mest mulig effekt. Dette vil være en tidsbegrenset ulempe for spesielt beboerne på 

Sørrollnes, men dersom dette kan medføre mer ”vei” så bør et slikt tiltak vurderes. Dersom 

veien stenges i perioder, må det muligens være en båtberedskap for lege/legebesøk. 

 

Det er utvilsomt flere strekninger i kommunen som sårt trenger utbedring, eks. vegen gjennom 

Fornes og fv. 134 der spesielt telehiv er et stort problem. Disse veier bør utbedres med 

ordinære vedlikeholdsmidler. 
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Da vegvesenet skal starte planlegginga snart, haster det å behandle saken. Rådmannen har 

sendt saken til Ibestad Næringsforening og Ibestad Reiselivslag og samferdsels- og 

kommunikasjonskomiteen med følgende tilrådning: 

 

1. Vegen bør utbedres i hele partier sammenhengende og ikke ”stykkevis og delt”. 

2. Som 1. prioritet bør streninga fra Ytre Forså og til Seihola (jfr. vegvesenets kart) 

breddeutbedres i en sammenheng.  

3. Utretting av svingen i Hamnvikbakkan dekkes a ordinære vedlikeholdsmidler slik at det 

ikke belastes de ekstraordinære vedlikeholdsmidler. 

4. Som 2. prioritet breddeutbedres veien fra Sørrollnes mot det området som har 1. 

prioritet.  

 

Det er ikke kommet noen uttalelse fra Ibestad Næringsforening eller Ibestad Reiselivslag. 

Samferdsels- og kommunikasjonskomiteen behandlet saken i møte 24.03.2010 og sluttet seg til 

rådmannens tilrådning med tilføyning at det ikke ville ha noen vesentlig effekt å ta noe av 

toppen av Hamran og at det ikke burde brukes midler til dette i denne omgang..  

 

Rådmannen slutter seg til komiteen tilføyning. 
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SALG AV JORDEIENDOM  

 

Saksbehandler:  Helge Høve Arkiv: 611   

Arkivsaksnr.: 10/117    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

38/10 Formannskap 01.03.2010 

12/10 Kommunestyre 22.04.2010 

 

Rådmannens innstilling: 

1. Kommunestyret vedtar å selge et areal på ca 20 da til Einar Johan Dons. 

2. Rådmann får fullmakt til å forhandle om salg og inngå avtale om pris og betingelser. 

 

 

 

Behandling/vedtak i Formannskap den 01.03.2010 sak 38/10 

 

Behandling: 

Innstilling endres slik at pkt. 1 starter med Kommunestyret. 

 

Rådmannens endrede innstilling vedtatt. 

 

 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

1. Kommunestyret vedtar å selge et areal på ca 20 da til Einar Johan Dons. 

2. Rådmann får fullmakt til å forhandle om salg og inngå avtale om pris og betingelser. 

 

 

 

Vedlegg:  Kart over det aktuelle areal 

 Brev av 19.01.2009  fra Einar Johan Dons (tilbud i forbindelse med siste  

salgsprosess) 

 

Saksutredning: 

Einar Johan Dons har muntlig fremmet nytt ønske om å kjøpe jordeiendommene i tilknytning til 

Ibestad videregående skole. I forbindelse med forsøket på å selge hele eiendommen i 

2008/2009 la Dons inn et tilbud på 30.000 kr for jordeiendommen, jfr. vedlagte brev av 

19.01.2009..  

 

Arealet utgjør ca 20 da derav er ca 15 da dyrket og 5 da er utmark og annet areal.  

 

Etter rådmannens mening bør kommunen selge det omsøkte areal til Dons. Gjennom at det har 

vært en anbudsrunde og det ikke kom inn andre tilbud enn fra Dons, og det faktum at gården 

har høstet og  vedlikehold areal i over 30 år ser jeg ikke noe grunnlag for å legge salget ut på 

det åpne marked. Jeg kan ikke se at kommunen vil ha behov for arealet i overskuelig framtid. 

Et annet forhold er at kommunen dermed går foran som et godt eksempel ovenfor andre 

passive grunneiere ved å selge leiejord til aktive bønder.  

 

Rådmannen tilrår at det forhandles om pris og betingelser.  



  Sak  13/10 

 

Side 16 av 35   

BRUKERBETALING  

 

Saksbehandler:  Dag Indresand Arkiv: 221   

Arkivsaksnr.: 10/163    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

63/10 Formannskap 25.03.2010 

13/10 Kommunestyre 22.04.2010 

 

Rådmannens innstilling: 

1. Ibestad kommune innfører brukerbetaling på Ibestad kulturhus, og gymnastikksal / 

svømmehall ved Ånstad oppvekstsenter.  

 

2. Rådmannens framlagte betalingssatser til brukerbetaling vedtas. 

 

3. Rådmannen får fullmakt til å vedta utleieregler.. 

 

4. Ordningen med brukerbetaling gjøres gjeldende fra 1. august 2010, og årsavgifter 

beregnes inneværende år ut fra ½ års bruk. 

 

 

 

 

 

 

Behandling/vedtak i Formannskap den 25.03.2010 sak 63/10 

 

Behandling: 

 

Omforent forslag fra formannskapet til nytt pkt 5:  

Rådmannen legger fram forslag om brukerbetaling for leie av skolene som del av 

betalingsregulativet. 

 

Dag S. Brustind fremmet følgende forslag: 

Rådmannens forslag til pkt 2 med følgende endring: 

Satsen for utleie av Ånstad Oppvekstsenter – kommersiell bruk – settes til 50 % av 

rådmannens forslag. 

 

Forslag fra Eidar Tøllefsen: 

Rådmannens forslag til pkt 2 med følgende endring: 

Utleieobjekt Ånstad Oppvekstsenter, salgsmesser og andre inntektsbringende arr: 

Gymnastikksal endres fra kr 5.000,- til kr 1.000,- pr. gang (uendret for idrettshall) 

 

Utleie til idrettslag til trening ut i fra antall treningstimer pr. uke 

1 – 5  t/u  kr 1.000,- pr. kvartal 

6 – 10 t/u  kr 3.000,- pr. kvartal 

11 - >> t/u   kr 5.000,- pr. kvartal 
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For 2010 betales en leie tilsvarende ett kvartal. 

 

Avstemming: 

 Rådmannens forslag til pkt 2 ble forkastet mot 1 stemme. 

 

 Forslag fra Dag S. Brustind og forslag fra Eidar Tøllefsen ble satt mot hverandre. 

3 stemmer for hvert forslag. 

Ordfører stemte for Dag S. Brustinds forslag som dermed ble vedtatt. 

 

 Pkt 1, 3 og 4 ble enstemmig vedtatt. 

 

 Forslag til nytt pkt 5 ble enstemmig vedtatt. 

 

 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

1. Ibestad kommune innfører brukerbetaling på Ibestad kulturhus, og gymnastikksal / 

svømmehall ved Ånstad oppvekstsenter.  

 

2. Rådmannens framlagte betalingssatser til brukerbetaling vedtas med følgende tillegg: 

Satsen for utleie av Ånstad Oppvekstsenter – kommersiell bruk – settes til 50 % av 

rådmannens forslag. 

 

3. Rådmannen får fullmakt til å vedta utleieregler. 

 

4. Ordningen med brukerbetaling gjøres gjeldende fra 1. august 2010, og årsavgifter 

beregnes inneværende år ut fra ½ års bruk. 

 

5. Rådmannen legger fram forslag om brukerbetaling for leie av skolene som del av 

betalingsregulativet. 

 

 

 

Nytt vedlegg til kommunestyret:  

 Notat fra oppvekstleder Dag Indresand 

 

 

Saksutredning: 

K-sak 20/09 Økonomimelding 2009 sier bl.a.: ”……utrede brukerbetaling ved kommunale 

kulturtilbud” 

 

Videre vedtok kommunestyret i K-sak 3/10-pkt.2:  

”Rådmannen bes legge fram revidert forslag til framtidig drift av basseng inkludert ordning 

for brukerbetaling.” 

 

Rådmannen tolker dette til at kommunestyret ber om ei utredning som innebærer 

brukerbetaling for mer enn bassengdelene. Saken gjøres derfor også gjeldende for Ibestad 
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kulturhus (bestående av Ibestadhallen, svømmehall, badstu, festsal, bibliotek, digitalt senter og 

foaje) og gym./svømmeavdeling ved Ånstad oppvekstsenter. 

 

De fleste kommuner vi kan sammenligne oss med, tar leie for bruk av basseng, idrettshaller og 

kulturhus. Ibestad kommune har ikke krevd inn brukerbetaling verken i forbindelse med 

inntektsgivende arrangementer, ikke inntektsgivende arrangement eller treninger. Denne 

praksisen har vart siden Ibestad kommune overtok Samfunnshuset juni 1995. Før kommunal 

overtakelse av samfunnshuset var det innkrevd brukerbetaling for alle typer leieforhold.  

Kommunen har ansvaret for å vedlikeholde og drifte en stor bygningsmasse, og brukerslitasjen 

er stor. Særlig gjelder dette gymnastikksal på Ånstad og idrettshallen. Ved å fokusere på 

leietakers plikter gjennom et utleiereglement, tror rådmannen at skadene og slitasjen kan 

reduseres. Det å ansvarliggjøre brukerne kan ha en viss ”oppdragende” effekt. I dagens 

situasjon er ikke forholdene gode nok når det gjelder utleie og kontroll. Det er alt for mange 

nøkler på avveie, og det er fortsatt for mye ”ukontrollert” bruk av lokalene. For å hindre at 

uvedkommende skal ha nøkler til kulturhuset/Ibestadhallen i framtiden, skal oppvekstseksjonen 

og PNU sammen vurdere innføring av et nytt nøkkelkortsystem. Et slikt system innebærer at 

nøklene kan programmeres for den tid brukeren/leietakeren har gjort avtale om. Systemet er 

likt det som flere hotell benytter seg av. Rådmannens intensjon er at Ibestad kommune skal ha 

full oversikt over hvem som til enhver tid er bruker av lokalene. En slik oversikt over 

aktiviteten i byggene, vil også gi mindre risiko for hærverk og skader forøvrig. Det skal alltid 

være en ansvarshavende for leietakerne til stede – dette i henhold til forslaget om nye 

utleieregler som er en del av dette framlegget. For at det skal være personer som har tilsyn med 

Kulturhuset og Ibestadhallen, vil Ibestad kommune i samarbeid med NAV prøve å få til 

ordninger der kommunen er såkalt ”tiltaksarrangør”. Det er en ordning der ungdom som er i 

NAV-systemet får ”lønnet” arbeidsoppdrag, og oppdragene kan for eksempel være 

ryddeoppgaver, enkelt tilsyn mv. 

 

Ei brukerbetaling er ikke ensbetydende med at aktiviteten skal reduseres. Det vil komme den 

enkelte bruker til gode i og med at kommunen på denne måten forplikter å holde anleggene i 

god stand. Rådmannen tror at lag, foreninger og privatpersoner har råd til den beskjedene 

brukerbetalingen det legges opp til. Størrelsen på brukerbetalingen har rådmannen foreslått ut 

fra ei sammenligning av priser fra andre kommuner det er naturlig å sammenligne oss med. 

 

Det er gjort særavtaler tidligere om trening og øvingslokaler med noen foreninger som var 

andelshavere i  daværende Ibestad Samfunnshus A/L. Særavtalene går i hovedsak ut på at disse 

foreningene skal ha rett til lagerplass for utstyr og effekter, samt at de skal kunne ha 

øvelse/trening i lokalene. Det er ikke snakk om noen form for fortrinnsrett. Både Ibestad 

idrettslag og Ibestad hornmusikk har i henhold til avtalene fått tilrettelagt øvings-/ 

treningslokaler, samt lagerplass til sine effekter. Dette står fortsatt ved lag, og rådmannen har 

ikke til hensikt å endre på disse avtalene. Ibestad kommune mener dermed at forpliktelsene i  

avtalene er overholdt. Brukerbetaling/leie har ikke vært har vært noen del i avtalene, og leie vil 

derfor også bli innkrevd fra alle tidligere andelshavere når nye avtaler inngås. 
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Rådmannen fremmer derfor forslag om at  Ibestad kommune innfører brukerbetaling på Ibestad 

kulturhus og  gymnastikksal / svømmehall ved Ånstad oppvekstsenter til følgende brukerpriser: 

 

1.Ånstad oppvekstsenter og Ibestad kulturhus, 

svømmehall og badstu: 
a) 

Billettpris pr. barn offentlig svømming:  Kr. 20,- 

Billettpris pr. voksen off. svøm:   Kr. 50,- 

b) 

Private grupper 2-4 personer, pr. gang  Kr.200,- 

Private grupper 5-12 personer, pr. gang.  Kr.350,- 

Private grupper flere enn 12 pers.pr. gang  Kr.400,- 

c) 

Leie av badstue pr. gang. settes til 

(event. bassengleie kommer i  

tillegg)       Kr. 150,- 

Årsavgift for grupper som er 

faste brukere      Kr.3000,- 

d) 

For treninger i idrettslagenes regi og  

grupper som er faste brukere  

settes en årsavgift lik treningsavgiften  

i hallen: 

2-10 t/u      Kr. 2000,- 

11-20 t/u      Kr. 3000,- 

Over 20 t/u      Kr. 5000,-    

  

 

2.Ånstad oppvekstsenter og Ibestad kulturhus , 

idrettshall og gymnastikksal: 
 

a) 

Privat bruk – trening/øvelse: 

1/3 av hall – hele gymsalen pr. gang   Kr.100,- 

2/3 av hall pr. gang     kr. 130,- 

3/3 hall pr. gang     kr. 150,- 

b) 

Ikke inntektsgivende arrangement   Kr. 500,- 

c) 

Kommersielt bruk: 

Salgsmesser og andre inntektsbringende 

arrangement pr. gang    Kr. 5000,-  

For treninger i idrettslagenes regi settes  

en årsavgift pr. idrettslag ut fra antall  

treningstimer laget har pr. uke: 

2-10 t/u      Kr. 2000,- 

11-20 t/u        Kr. 3000,- 

Flere enn 20 t/u     Kr. 5000,-   
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d) 

Styrketreningsrom pr. gang    Kr. 200,- 

e) 

Alle garderober eller andre ”smårom”  

som skal brukes i næringsøyemed settes  

en pris pr. gang til     Kr. 300,- 

 

 

3.Ibestad kulturhus, 

festsal og foaje: 
a) 

Inntektsgivende arrangement    Kr. 5000,- 

Ikke inntektsgivende arrangement   Kr. 500,- 

Leie av Foajé      Kr. 500,- 

b) 

Kulturhuset som øvings/trenings lokale 

har samme årsavgift som hallen: 

2-10 t/u      Kr. 2000,- 

11-20 t/u      Kr. 3000,- 

Flere enn 20 t/u     Kr. 5000,- 

 

 

 

Forslag til utleieregler for leie Ibestad kulturhus og gym./svømmeavdling ved Ånstad 

oppvekstsenter: 

1. Leietaker er ansvarlig for at lokalene blir brukt til det formålet og innafor de 

tidsrammer som er avtalt og i samsvar med disse reglene for leie. Den som kvitterer ut 

nøkkel regnes som ansvarshavende for treningen/arrangementet dersom det ikke er gitt 

melding om annet. 

2. Leietakeren er erstatningspliktig overfor kommunen dersom bygning eller inventar blir 

skadet i forbindelse med leieforholdet, uavhengig av hvem som har forvoldt skaden. 

3. Leietakeren har selv ansvaret for egne eiendeler/eget utstyr under arrangement/ 

treninger. 

4. Leietaker plikter å sørge for alminnelig ro og orden både i og utenfor lokalene. 

Leietaker har selv ansvar  for å ha så mange vakter det er nødvendig å overholde dette. 

Leietaker har både rett og plikt å vise bort personer som bryter reglene. 

5. Det er leietakers plikt å rydde opp etter arrangementet/treningene både i og utenfor 

lokalene. Utstyr som har vært i bruk settes på plass eller anvisning fra 

vaktmester/renholder. Gymnastikklærerne og trenerne plikter å rydde på plass utstyr 

etter hver gymnastikk/trening/svømmetime. 

6. Ved leie av kjøkken skal leietaker vaske og sette alt på plass. Alle matvarer tas med 

eller kastes, og søppelet tømmes på anvist sted. 

7. Ved brudd på leietakeransvaret i disse regler, kan framtidige leieforhold nektes. 

8. Leietaker plikter å gjøre seg kjent med dette reglementet før arrangementene/treningene 

starter opp. 

9. Røyking er ikke tillat i lokalene som omfattes av dette reglementet. 

10. Det kreves et depositum på kr. 500,- for hver nøkkel som kvitteres ut. 

11. Leieavtalen underskrives av utleier og leietaker ved utlevering av nøkler. 
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12. All utleie og utlevering/innlevering av nøkler skal skje gjennom kulturlederen eller den 

som er i kulturleders sted. (Kulturleder er å treffe på Ibestad folkebibliotek eller på 

Rådhuset.) 

 

Rådmannen vil foreslå at det delegeres til rådmannen å vedta disse utleiereglene, da det kan 

være nødvendig med endringer/justeringer underveis i prosessen med brukerbetaling. Spesielt 

vil dette være aktuelt når nye regler skal iverksettes. 
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BUDSJETTBALANSE 2010  

 

Saksbehandler:  Helge Høve Arkiv: 153   

Arkivsaksnr.: 10/178    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

64/10 Formannskap 25.03.2010 

14/10 Kommunestyre 22.04.2010 

 

Rådmannens innstilling: 

1. Ramme rådmann – reduksjon 150.000 kr 

2. Ramme oppvekst – reduksjon 400.000 kr 

3. Ramme PRO – reduksjon 40.000 kr 

4. Ramme PNU – reduksjon 110.000 kr 

 

5. Ramme oppvekst – reduksjon 300.000 kr 

Omorganisering av barnehagedrift: 

I. En avdeling ved Hamnvik barnehage legges ned fra barnehageåret 2010/2011. 

II. Nye søkere til barnehagen tilbys plass ved Ånstad barnehage 

III. Ånstad barnehage blir en avdeling av Hamnvik barnehage. 

 

6. Kommunestyret anmoder Ibestad kirkelig fellesråd om å foreslå tiltak som kan redusere 

utgiftene/øke inntekten med 100.000 kr i 2011-budsjett, og ytterligere 

reduksjon/inntektsøkning med 100.000 kr i økonomiplanperioden fram til 2013. 

 

 

 

Behandling/vedtak i Formannskap den 25.03.2010 sak 64/10 

 

Behandling: 

Marit Johansen framsatte følgende forslag fra gruppe A: 

1. Redusert kostnad felles ledelse i skolen  kr    200.000,- 

2. Optimalisering arealbruk Ånstad oppvekstsenter kr    100.000,- 

3. Legge ned Ånstad barnehage – og tilby plass i 

Hamnvik barnehage     kr    400.000,- 

4. Stenging av basseng Ånstad    kr    100.000,- 

5. Ramme rådmann mv.     kr    200.000,- 

Samlet  kr 1.000.000,- 

 

Gruppe A sitt forslag ble vedtatt med 3 mot 3 stemmer. 

Ordfører stemte for det framsatte forslag. 
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Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

1. Redusert kostnad felles ledelse i skolen  kr    200.000,- 

2. Optimalisering arealbruk Ånstad oppvekstsenter kr    100.000,- 

3. Legge ned Ånstad barnehage – og tilby plass i 

Hamnvik barnehage     kr    400.000,- 

4. Stenging av basseng Ånstad    kr    100.000,- 

5. Ramme rådmann mv.     kr    200.000,- 

Samlet  kr 1.000.000,- 

 

 

Vedlegg: 

 Ingen. 

 

 

Saksutredning: 

1. Vedtak 

Kommunestyret vedtok et budsjett som i realiteten var 1 mill. kr i ubalanse. Rådmannen la fram 

en sak til kommunestyret 18.02.2010 Utredning skole- og barnehagestruktur – oppfølging av 

kommunestyrets vedtak/økonomi (II). Kommunestyret vedtok følgende:  

 

Pkt 1 - Tallbudsjettet 

 

Reduserte utgifter 

100  kr      90 000,00 (Politisk virksomhet) 

155  kr      63 133,00 (Ibestad kulturhus) 

124  kr      50 000,00 (Tidligere Ibestad videregående skole) 

210  kr    100 000,00 (Grunnskolens fellesbudsjett) 

320  kr      50 000,00 (Miljøarbeidertjenesten) 

410  kr      62 998,00 (Legekontoret) 

610  kr    124 704,00 (FDV-enheten) 

630  kr      78 842,00 (Brannvesen) 

671  kr      52 000,00 (Kommunale bygninger) 

689  kr      44 000,00 (Næringsformål) 

  kr    200 000,00 (Redusert kostnader felles ledelse) 

  kr    100 000,00 (Optimalisering Ånstad skole) 

   

Økte utgifter        

158  kr   (200 000,00) (Fellerådet) 

 

Økte inntekter      

129  kr      50 000,00 (Konsesjonskraft) 

600  kr    100 000,00 (Seksjonsleder PNU) 

155  kr      50 000,00 (Ibestad kulturhus) 

       

       kr 1 015 677,00  

 

Endringsforslagene i tallbudsjettet oversendes formannskapet for videre behandling. 
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Pkt 2 – Drift av basseng 

Rådmannen bes legge fram revidert forslag til framtidig drift av basseng, inkludert ordning 

for brukerbetaling. 

 

Pkt 3 – FDV enheten 

Rådmannen bes utrede alternative former for drift og vedlikehold av kommunale bygg og 

anlegg. 

 

Pkt 4 – Avhending av kommunale bygg og anlegg 

Rådmannen bes utrede muligheter for avhending av kommunale bygg, anlegg og eiendommer. 

 

Pkt 5 – Drift av barnehager 

Rådmannen bes utrede ulike modeller for drift av barnehagene.  

 

2. Rådmannens vurdering av oversendelsesforslaget 

Etter rådmannens anmodning vedtok kommunestyret å oversende de konkrete kuttforslag til 

formannskapet. Rådmannen vil i den anledning påpeke at budsjettkutt uten å kutte i tilbud kan 

være en utfordrende øvelse. Rådmannen har derfor gått gjennom forslagene og har noen  

kommentarer til forslaget (jeg baserer min gjennomgang delvis på mine notater fra 

forslagsstillers muntlige redegjørelse for forslagene): 

 

Forslag til budsjettkutt: 

Kr 90.000 – Politisk virksomhet 

Gjelder tilskudd til Sør-Troms Regionråd (et står dessverre feil tekst i budsjettet som forståelig 

nok kan medføre at lesere kan tro at bevilgningen er til et annet formål). Bevilgningen kan ikke 

reduseres uten kommunen går ut av regionrådet, noe rådmannen ikke vil tilrå. 

 

Kr 63.133 – Ibestad kulturhus 

Gjelder betalt badevakt.  

Dersom det skal innføres brukerbetaling for offentlig bading, så må noen ta imot betaling. 

Dessuten er det strenge forskrifter om ”sertifiserte” badevakter når bassengene er åpne for 

offentlig svømming. Det betyr at det ikke er mulig både å innføre brukerbetaling og ta bort 

betalt badevakt. Det kommer for øvrig en egen sak om brukerbetaling. 

 

Kr 50.000 – Tidligere Ibestad videregående skole 

Gjelder strøm. Siden bygningen er leid ut til asylmottak, kan dette være en mulig besparelse. 

 

Kr 100.000 – Grunnskolens fellesbudsjett 

Gjelder kjøp av tilrettelagte tjenester (spesialundervisning).  

Avlagt regnskap 2009 er på 1.3 mill. Beløpet høsten 2010 vil endre seg noe, da timetallet vil bli 

noe redusert, men ikke mer enn ca. 50.000 kr. Det er budsjettert med 1.000.000 kr, men 

behovet vil bli større. Derfor er det ingen reell innsparing å redusere denne posten. 

 

Kr 50.000 – Miljøarbeidertjenesten 

Gjelder vikarlønn/ferievikarer.  

Hele ansvaret må sees i sammenheng. Det er komme en ny ressurskrevende bruker som krever 

store ressurser. Det er budsjettert med en refusjon fra staten for kostnader ressurskrevende 

brukere med 708.000 kr. Det er stor usikkerhet om vi får denne refusjon da det vil være en 
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egenandel på ca 800.000 kr som må overstiges før vi oppnår tilskudd. Rådmannen kan derfor 

ikke tilrå og redusere budsjettet på denne posten. 

 

Kr 62.998 – Legekontoret 

Gjelder generell kutt i rammen. På grunn av at kommuneoverlegen har sakt opp har vi måttet 

legget om hele opplegget for legedekning og gått tilbake til ordningen med å leie inn vikarer. 

Situasjonen er ikke helt oversiktlig, men det all grunn til å frykte at det kan bli overskridelser 

på rammen for helse. Rådmannen vil derfor ikke tilrå og redusere rammen. 

 

Kr 124.704 – FDV-enheten 

Gjelder effektivisering/nedbemanning. Rådmannen arbeider med å følge opp kommunestyrets 

vedtak om nedbemanning, men har ikke en løsning klar å presentere. Rådmannen vil 

fortrinnsvis ønske å gjennomføre nedbemanningen uten oppsigelse. Foreløpig vil rådmannen 

ikke tilrå og foreta kutt før tiltak er klar. 

 

Kr 78.842 – Brannvesen 

Dette er også et av områdene der rådmannen ser muligheter for kutt, men har ikke pt. konkrete 

forslag å fremme nå.  

 

Kr 52.000 – Kommunale bygninger 

Gjelder generelt kutt i det generelle vedlikeholdet. Det er selvsagt mulig å kutte i alle 

vedlikeholdsposter for både vei og bygning – om det er så lurt er en annen sak. Redusert 

vedlikehold til alltid bli kostbart på sikt. 

 

Kr 44.000 – Næringsformål 

Gjelder avsetning av kommunale midler til landbrukstilskudd/eventuelt fond. Fullt mulig å 

gjennomføre, men posten er foreslått ut fra politiske signaler. Formannskapet har også innstilt å 

gi et lån til landbruksformål som ikke kan gjennomføres med dette kutt. 

 

Kr 200.000 – Redusert kostnader felles ledelse i skolen 

Kr 100.000 – Optimalisering arealbruk Ånstad oppvekstsenter 

Dette er tiltak som rådmannen tidligere har foreslått og som jeg oppfatter det er politisk 

enighet om. 

 

Forslag til økte utgifter: 

Kr 200.000 – Tilskudd til fellesrådet 

Rådmannen vil gjennomgå budsjettet med kirkevergen, jfr. kommentarer pkt. 5. 

 

Forslag til økte inntekter: 

Kr 50.000 – Konsesjonskraft 

Basert på kraftprisen i årets to første måneder er en slik inntekstøkning realistisk. Siden 

konsesjonskraftinntekten er basert på spotprisen kan det likevel skje endringer i årets 10 

kommende måneder. 

 

Kr 100.000 – Seksjonsleder PNU 

Gjelder økte oppmålingsgebyrer.  

I budsjettforslaget for 2010 var det lagt inn en økning i byggesaksgebyr fra kr 72.000 til 

100.000. Det er en økning på kr 28.000 (39 % økning). I regnskap for 2009 er det bokført en 

inntekt fra byggesaksgebyrer på kr 86.362. Prisstigning utgjør 3,5 %.  
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I forbindelse med overgangen til matrikkelen og nytt gebyrgrunnlag vil en tomt på inntil 2000 

m
2 
 koste kr 12.500 i oppmålingsgebyr. I gebyrgrunnlag for 2009 ville den slik tomt koste kr 

10.248 (økning på 22 %). Budsjetterte inntekter for oppmålingsgebyret er øket fra 190.000 til 

240.000 i 2010.. En økning på kr 50.000 (26 % økning). Regnskapet for 2009 viser en inntekt 

på 234.000. Regnskapet for 2008 viser en inntekt på kr 111.000. Her vil det være variasjoner 

fra år til år.  

Rådmannen vil derfor ikke kunne anbefale å øke budsjettinntekter på disse poster da det 

allerede er budsjettert med en betydelig økning.  

 

Kr 50.000 – Ibestad kulturhus 

Gjelder brukerbetaling.  

Denne saken er  ferdig utredet og blir lagt fram til politisk behandling.  Det er anslått ei inntekt 

på 50-70.000 kr avhengig om kommunestyret er enige i framlagte satser. 

 

3. Øvrige forslag som ble vedtatt 

Det er forutsetning at rådmannen skal legge fram disse utredninger i forbindelse med 

økonomimeldinga for 2011 i junimøtet. En del av disse utredninger henger delvis sammen med 

kuttforslagene som er sendt til formannskapet til utredning. 

 

Rådmannen har allerede utredet pkt 5 – Drift av barnehager og legger fram følgende utredning: 

 

Drift av barnehager  
Kommunestyret har anmodet rådmannen om å utrede ulike modeller for drift av barnehagene. 

Rådmannen oppfatter mandatet som vidt og ikke innskrenkende.  

 

Rådmannen har tidligere utredet muligheten for å legge ned barnehagen ved Ånstad 

oppvekstsenter og tilby barna plass i Hamnvik barnehage, jfr. kommunestyresak 3/10. 

Besparelsen ville bli ca 40.000 kr pr måned. Formannskapet vedtok å be rådmannen utrede 

muligheten av å overføre barn fra Hamnvik barnehage til Ånstad oppvekstsenter for å oppnå 

besparelse. Som en aktuell modell har rådmannen utredet også dette forslag som i realiteten vil 

medføre nedlegging av  ei nedlegging ved Hamnvik barnehage og flytte over  barn til Ånstad 

barnehage. Resultatet av ei slik omorganisering vil tilsi en nedgang fra 4 til 3 avdelinger på 

barnehagesektoren. Det spares inn utgiftene til en avdeling. Det ville være fornuftig ved ei slik 

omorganisering å opprette Ånstad barnehage som ei avdeling under Hamnvik barnehage – og 

dermed felles styrer. Det vil gi ytterligere innsparing på ca 40 % årsverk  i form av mindre 

vikarbruk for assistent. 

Rådmannen legger fram sitt notat med utgangspunkt at ei eventuell omlegging ikke vil bli 

gjeldende før nytt barnehageår tar til.  

 

Bemanning i henhold til barnehageloven. 

 Alle barnehager har en styrer med minst 35 % administrasjonstid. I Ibestad beregner vi 

ca. 33 % administrasjonstid pr. avdeling. 

 Hver avdeling skal ha 1 pedagogisk leder og 2 assistenter. 

 Det er plass til 18 barn/plasser i hver avdeling. Barn under 3 år beregnes som 2 

barn/plasser inntil det året de fyller 3 år – jfr. barnehageloven (våre vedtekter er noe 

mer liberal enn loven). Vedtektene er under revisjon. 
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Vi har i dag: 

 Styrer med 100 % administrasjonstid (3 avd.),  

 2 pedagogiske ledere med førskolelærerutdanning – mangler 2  

 1 pedagogisk leder har ca 33 % administrasjonstid – rektor Ånstad har 6 % stilling som 

styrer. 

 Ca 7,5 årsverk fast tilsatte assistenter.  

 Ca 2,5 årsverk med assistentvikarer 

 

Vi har vakanse på 2 pedagogiske ledere i Hamnvik barnehage. Det er gitt midlertidige 

dispensasjoner fra utdanningskravet. Dette medfører ei omorganisering ved at  assistenter er 

gått inn i disse stillingene. Det har derfor vært nødvendig å ha vikarer tilgjengelig for at disse 

igjen kan gå inn for assistentene som er ped.ledere. Vi har hatt en del faste vikarer for 

assistenter både i skole og barnehage – disse har vært så lenge vikarer at de har opparbeidet 

seg rettigheter mht oppsigelse. Dette at arbeidsvernet er så sterkt, tilsier at vi må bruke ca 3-5 

måneder for å kunne gjennomføre eventuelle oppsigelser på overtallig bemanning (assistenter) i 

skole og barnehage. Dette igjen betyr at det vil ikke bli særlige innsparinger på drift ved å 

omorganisere før nytt barnehageår. Eventuelle overtallige fast tilsatte assistenter kan brukes i 

skolen etter behov slik at vi unngår oppsigelse. 

 

Neste barnehageår - 2010/2011 

 Det er pr. mars 2010 tatt opp 36 barn (45 plasser) i Hamnvik barnehage. 

 Det er pr. februar 2010 tatt opp 8 barn (7 plasser – et av barna annen hver mnd) i 

Ånstad oppvekstsenter. 

 Fra høsten går det ut 6 barn fra Hamnvik barnehage pga skolestart. 2 barn går ut av 

Ånstad pga skolestart. 

 

Dette betyr at   Hamnvik barnehage har 3 plasser for mye til å være en  2-avdelings barnehage 

fra neste barnehageår.  Alle opptak blir gjort med forbehold om endring i barnehagestrukturen. 

Dersom det blir fattet vedtak om endret barnehagestruktur som betyr ”inntaktstopp” i 

Hamnvik barnehage, så må tildelinger av nye barnehageplasser ”kanaliseres” til Ånstad. Det vil 

bare være behov for 3 avdelinger i kommunen totalt i overskuelig framtid. 

 

Dersom det neste barnehageår ikke skal tas opp barn i Hamnvik barnehage, så kan det medføre 

en del ulemper blant annet at søsken må gå i forskjellige barnehager. Det kan også medføre 

noen transportmessige utfordringer for foreldre avhengig av arbeidsplass, men det vil det også 

ha blitt med nedlegging av Ånstad barnehage. 

 

Innsparing som en følge av ovenstående: 

 

Bemanningsbehov:          

 Felles styrer for barnehagenes 3 avdelinger. 

 3 pedagogiske ledere; 2 i Hamnvik og 1 på Ånstad 

 6 årsverk assistenter 

Kommunen mangler bare 1 pedagogisk leder- resten av bemanninga er på plass. 

 

På årsbasis vil vi spare ca 2,5 årsverk assistenter (kun vikarer) – til sammen ca 750.000 kr. 
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Deler av årsverkene til assistentene må sees i sammenheng med 40 % adm.ress. For 2010 vil 

besparelsen bli ca.  300.000 kr. Besparelsen ved å legge ned barnehagen ved Ånstad 

oppvekstsenter vil imidlertid bli større da vi da i tillegg vil få en arealbesparelse. 

 

Oppsummert forslår rådmannen: 

1. Hamnvik barnehage omgjøres til en 2-avdelings barnehage fra barnehageåret 

2010/2011. 

2. Nye søkere til barnehagen i Ibestad tilbys plass i Ånstad barnehage. 

3. Barnehagen ved Ånstad oppvekstsenter blir en avdeling av Hamnvik barnehage. 

 

Konsekvenser: 

1. Dette vil sannsynligvis medføre at det blir flere barn i Ånstad barnehage enn i dag. 

2. Kan medføre at søsken ikke får gå på samme barnehage. Det er usikkert om dette kan 

løses ved at det blir gitt tilbud om å bytte barnehage.  

3. Minst 3 plasser må overføres fra Hamnvik barnehage til Ånstad barnehage 

4. Kan medføre transportmessige utfordringer for foreldre. 

5. En økonomisk gevinst på ca 750.000 kr pr år. 

 

Til tross for at det kan få noen uheldige konsekvenser vil rådmannen tilrå dette alternativ. 

Dersom barnehagen i Ånstad skal opprettholdes, og nye barn får tilbud om plass i Hamnvik, vil 

det bety at Hamnvik barnehage i realiteten vil bli drevet med noen få barn i en avdeling 

(rådmannen antar at barna blir fordelt på mindre avdelinger). I den økonomiske situasjon 

kommunen er i så vil dette være meget uheldig. Rådmannen ser en klar fordel i at barnehagen 

på Ånstad blir ledet av en barnehagestyrer og ikke av den nytilsatte rektor ved Ibestadskolen. 

Etter min mening vil den nye rektor stå ovenfor utfordringer med å sveise sammen og lede 3 

tidligere skoler og da vil det være en fordel dersom han/hun slipper å være ansvarlig for en 

barnehage.  

 

4. Andre mulig tiltak for budsjettbalanse 

Rådmann har sammen med seksjonslederne gått gjennom budsjett og aktiviteter for å fremme 

forslag om tiltak som kan gi besparelse eller økte inntekter. Et aktuelt område er å se på ikke 

lovpålagte tjenester. Det er  en rekke tjenester og aktiviteter som ikke er lovpålagt som det 

ikke er mulig å fjerne. Jeg kan nevne lønns- og personalfunksjon som ikke er lovpålagt, men 

det er ikke mulig å drive en kommune uten en lønns- og personalavdeling. Det er heller ikke 

lovpålagt å brøyte eller strø kommunale veier. Derfor blir det for ensidig og kun se på de ikke 

lovpålagte tjenester, men også se på nivået og omfanget av de lov pålagte tjenester. En slik 

gjennomgang er ganske ressurskrevende og rådmannen har ikke fått tid til å vurdere alle sider 

ved den kommunale virksomhet i denne omgang. 

 

Gjennomgang er basert på at ved å redusere budsjettbeløp så må det også få tjenestemessig 

konsekvenser. Det er ikke mulig å redusere en budsjettpost og tro at det ikke får noen 

konsekvenser – til det er budsjettet for mye skåret allerede. Det kan likevel være enkeltposter 

som kan reduseres, men det kan få konsekvenser for helheten for det aktuelle budsjettansvar.  
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Oppvekst  

Ikke lovpålagte tjenester: 

 

Digitalt senter Tekst Budsjett Mulig besparelse 

1.250.196.385 Lisenser og avgifter 150.000 50.000 

Konsekvens av innsparing blir liten eller ingen aktivitet på kommunens Digitale senter eller 

Studiesenteret. 

 

Bygdeboka Tekst Budsjett Mulig besparelse 

1.252.471.375 Tilskudd bygdeboka 95.000 30.000 

Kommunens andel for 2009 kr  kom inn så sendt at det ble regnskapsført i 2010. Framtida for 

bygdebok er høyst usikker. 

 

Fritidsklubber Tekst Budsjett Mulig besparelse 

1.254 Kommunale 

fritidsklubber 

209.000 209.000 

Alle ungdomsklubber legges ned og klubbleder sies opp fra sin stilling (ca. 35 %) 

 

 

Kulturmidler Tekst Budsjett Mulig besparelse 

1.256.470.385 Aktivitetsstøtte 150.000 – 40.000 90.000 

1.256.472.380 Støtte enkelttiltak  60.000  + 40.000 30.000 

1.256.474.385 Støtte 17.mai 15.000 15.000 

Jeg viser til vedtak om overføring av midler i forbindelse med spillemidler Golf og Nappen. 

Konsekvensen blir mindre tildelinger lag og foreninger. 

 

Rådmannen foreslår å redusere budsjettet med 100.000 kr. 

 

Grunnskolen Tekst Budsjett Mulig besparelse 

1.210.105.202 Fritt skolemateriell 100.000 100.000 

1.210.172.223 Skyss (lokale ordninger)    20.000 

1.210.372.202 Forbyggende tiltak 0-18 100.000 100.000 

Konsekvens for 105-> prosjektet ”Ut på havet” opphører, Ibestad kommune går ut av 

samarbeidet rundt Newton-rommet, tildelinger til alternative læringsarenaer (prioritert område 

av formannskapet) opphører. 

Konsekvens 172-> Kommunale skyssordninger der elever 2-4 årstrinn får skyss helt ned til 2 

km opphører. 

Konsekvens for 372-> Tiltakene er rettet mot barn/ungdom med funksjonshemminger som 

trenger forebyggende hjelp. 

 

Hamnvik 

barnehage 

Tekst Budsjett Mulig besparelse 

1.221.020.221 Vikar uten refusjon 100.000 50.000 

1.221.115.201 Bevertning 80.000 80.000 

Konsekvens 020 -> blir vikarstopp i Hamnvik Barnehage 

Konsekvens 115-> Alle barna må ha matpakke og frukt med seg i barnehagen. Må ta et 

forbehold om dette medfører reduksjon i foreldrebetalinga. 
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Ånstad 

oppv.senter 

Tekst Budsjett Mulig besparelse 

1.223.115.201 Bevertning 17.000 17.000 

1.223.020.201 Vikarlønn 20.000 13.000 

Konsekvens som i Hamnvik barnehage 

 

Musikkskolen Tekst Budsjett Mulig besparelse 

1.240.011.383 Fast lønn 292.656 190.000 

Konsekvens -> Inndra stilling til dirigent skolekorps (64 % av ett årsverk - arbeidstakeren er 

ute av systemet). Medfører at det musikalske vedr. skolekorpset må driftes av korpset selv 

(slik det var tidligere). Det er for øvrig liten aktivitet i skolekorpset.  

 

Rådmannen forslår at budsjettet reduseres med 100.000 kr. 

 

Lovpålagte tjenester: 

Av de lovpålagte tjenestene det er mulig å redusere standarden, er på rammetimetallet – 

nærmere bestemt gruppedelingsdelingstimene på barnetrinnet: 

7 av 7 på Ånstad oppvekstsenter = 20.000 x 7 = 140.000 kr 

5 av 21 på Ibestad barneskole     =  20.000 x 5 = 100.000 kr 

 

Redusere vikarressursen i grunnskolen fra 9 % av elevtimetallet til 7 % av elevtimetallet vil gi 

=   20.000 x 7 = 140.000 kr - dette forutsetter også ei endring av vikaravtalene vi har med 

skolene.  Rådmannen må si opp disse og starte prosessen med å forhandle fra nye 

avtaler. Det må gjøres uansett, da alle avtaler unntatt med Ånstad opphører i og med 

skolenedleggelse.) 

Konsekvens: nesten 0,75 årsverk i reduksjon, er på grensen av det tillatte i forhold til loven om  

tilpasset undervisning og elevene generelt får et dårligere opplæringstilbud. 

 

PRO 

 Aktivitør/aktivitetsleder 

For tiden til sammen 70 % stilling: 50 % ved sykehjemmet og 20 % ved Andørja 

Aktivitetssenter – Mulig besparelse 165.000 kr 

 

Ergoterapeut 50 % stilling. 

Mulig besparelse 180.000 kr 

 

Middagsombringing fra sykehjem.  

Til hjemmeboende - max 10 brukere og inntil 2 timer ressurssparing pr. dag. 

Mulig besparelse 110.000 kr. 

Rådmannen foreslår å redusere omfanget med 50.000 kr. 

Kjøp av tjenester fra private for PU-tjenesten  

Kjøp av ulike typer aktivitetstilbud for en gruppe som ikke aktiverer seg selv uten veiledning 

og kun ivaretar dette sammen med andre. 

Mulig besparelse 150.000 kr 
 

Tilskudd til aktivitetsenterene 

Mulig  besparelse 20.000 kr 
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Tilskudd til eldredagen 

Mulig besparelse 15.000 kr 

 

Rådmannens tilrådning: 

Alle tiltak vil medføre reduserte tjenester til grupper av innbyggere. Dersom det skal reduseres 

så bør det skje til de minst ressurssvake grupper. Etter rådmannens mening bør tilbudet til PU-

brukere og sengeliggende eldre prioriteres. Derimot bør kan tilbudet til oppgående eldre 

vurderes redusert.   

 

Plan, næring og utvikling (PNU) 

   Kapittel Tekst budsjettall besparelse konsekvens 

Brannvesen Lønn           596 500    

Kutte befalsvakten, evt. vedtak om endring i  
brannordningen må godkjennes av DSB.  
Forventer ikke noen besparelse i år. 

Parker og grønt Ferievikarer           120 000            120 000  

Kutte sommerarbeidsplasser til skoleung- 
dom, grøntarealene vil få svært redusert 
 vedlikehold. 

Havner Vedlikehold             50 000              10 000  

Kutte betaling gjesteplasser i Breivoll og  
Hamnvik flytebrygger, halvår besparelse.  
Avtaler må sies opp. 

Kommunale veger Strøm           375 000            200 000  Det blir ingen vegbelysning siste halvår 

Kommunale veger Strøm               25 000  
Kutte tilskudd til å dekke strømutgifter til  
belysning av lysløyper til idrettslagene 

Kommunale veger 
Sommervedlike-
hold  på veger           400 000            200 000  

Redusert sommervedlikehold, ikke anbefalt 
da vi har store etterslep 

Kommunale 
bygninger Vedlikehold           265 000              65 000  Redusert vedlikehold, ikke anbefalt 

Kommunale 
bygninger Strøm             50 000    

Kutte tilskudd til aktivitetssentrene for  
dekking av strømutgifter. Vil gjelde fra 2011 

 

 

Rådmannen tilrådning: 

 Brannvaktordningen er under utredning og det vil legges fram en egen sak til politisk 

behandling senere. Jeg vil derfor ikke tilrå at det gjøres noen vedtak før saken er 

utredet. 

 Betalingsordning og kommunens involvering i haver er også under utredning. 

Rådmannen vil likevel tilrå og ikke videreføre betaling for gjesteplasser i Hamnvik og 

Breivoll havn da dette ikke er noen kommunal oppgave. Dessuten viser regnskapene 

for båtforeningen solide overskudd. 

 Vegbelysning er også under utredning. 
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 Rådmannen vil ikke tilrå og redusere vedlikeholdet på eksisterende kommunale veier og 

bygninger, men avvente en utredning om hvilke veier og bygninger kommunen skal 

vedlikeholde.  

 

Oppsummert 

På grunn av at det ligger an til merforbruk på helse som følge av at vi må leie inn vikarer, har 

jeg ikke kunnet fremme forslag om reduksjoner på denne sektor. Heller i NAV-Ibestad som  i 

realiteten består av økonomisk sosialhjelp, er det mulig å foreslå reduksjoner.  

 

5. Tilskudd til Ibestad kirkelig fellesråd 

Kommunestyret har vedtatt å be rådmann i samråd med kirkeverge/kirkelig fellesråd 

gjennomgå situasjonen for fellesrådet med henblikk på å øke rammen ved første 

budsjettregulering i 2010. Rådmannen har hatt et møte med kirkeverge og kirkelig fellesråd. 

Situasjonen er at fellesrådet hadde et reelt underskudd på driften på ca 192.000 kr i 2010. En 

stilling sto delvis vakant i deler av 2010.. Fellesrådet har et disposisjonsfond på 1,187 mill. kr 

av dette så skal 500.000 kr disponeres til reparasjon av taket på Ibestad kirke.  

 

Etter rådmannens mening må Ibestad kirkelige fellesråd underlegges de samme økonomiske 

realiteter som Ibestad kommune. I følge KOSTRA-tall for 2009 har Ibestad de nest høyeste 

utgifter til kirke i Troms – bare Bjarkøy har høyere utgifter. Ibestad kommunes utgifter er 

1.312 kr pr innbygger, men snittet i Troms er 501 kroner. Dette er basert på kommunens 

tilskudd og ikke på de reelle utgifter i fellesrådet som er høyere. Dette skulle tilsi at det kan 

være et potensial for å redusere utgiftene til fellesrådets drift. Rådmannen vil peke på et par 

forhold. Rådmannen registrer at det er to menighetsråd i kommunen. Det bør vurderes å slå 

dette sammen til et menighetsråd som da ville erstatte fellesrådet. Fordelene vil være åpenbare: 

 Et regnskap 

 Færre møter 

 Mindre rekrutteringsutfordringer 

 Mindre møteutgifter (tapt arbeidsfortjeneste) 

 

Rådmannen anser dette som en politisk sak der et eventuelt initiativ bør komme fra 

kommunestyret. Neste valg av menighetsråd er for øvrig i 2011, da disse valgene skal 

samordnes med kommunevalgene. 

 

Rådmannen registrer at det ikke kreves inn festeavgift for graver som er vanlig i de fleste 

kommuner. Det vil kreve en del registreringsarbeid før det kreves inn festeavgift.  

 

Rådmannen vil i denne omgang derfor ikke foreslå økte bevilgninger til fellesråd med foreslå at 

kommunestyret anmoder fellesrådet om å utarbeide en plan for å redusere utgiftene/øke 

inntektene med 100.000 kr i løpet av 2010 og ytterligere reduksjon på 100.000 kr i 

økonomiplanperioden fra til 2013. 

 

6. Oppsummert 

Jeg har lagt fram  mulige budsjett- og aktivitetskutt som går langt utover 1 mill. kr som er det 

nødvendige kutt for å få budsjettet i balanse i denne omgang.  

 

Rådmannen vil legge fram en samlet budsjettreguleringssak i junimøtet. Jeg vil derfor ikke 

unnlate å nevne at kommunens økonomiske utfordringer går langt utover det som foreslås i 

denne sak. I tillegg til at årets budsjett er saldert med 2,1 mill. kr i avdragsutsettelse og en 
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usikker inntekt på vel 1 mill. kr fra utleie av lokaler til asylmottak, er det en del forhold som vil 

forverre budsjettbalansen: 

 

 Lavere folketall pr 01.01.2010 enn forutsatt i budsjettet 

 Overskridelse kulturhuset (renter lån) 

 Økt kostnad til bedriftshelsetjenesten (lovpålagt) 

 Nødvendig kjøp av nye dataprogrammer 

 Kjøp av leasingbil (helse) 

 Årets lønnsoppgjør 

 Økte strømpriser 

 

På den annen side arbeider rådmannen med flere utredninger som kan medføre reduserte 

utgifter jfr. økonomimelding 2009 og budsjett 2010. Drift av asylmottaket kan også gi en 

merinntekt som er usikker på grunn av at vi har lite erfaringsdata. 

 

Regnskapet for 2009 er oppgjort med et bokført underskudd på 86.000 kr. Det reelle 

underskudd når vi tar hensyn til premieavvik, bruk av momskompensasjon og at det er betalt 

for lite avdrag - er ca 4,7 mill. kr. I tillegg til dette skyver vi foran oss et udekket premieavvik 

på 5,1 mill kr som må dekkes i 2011.  

 

Den økonomiske situasjon for Ibestad kommune er derfor meget vanskelig - noe jeg ber 

kommunestyret merke seg. Det er derfor viktig at det settes inn tiltak før det er for sent. 

Rådmann vil i økonomimelding 2010 som legges fram i juni komme med forslag til tiltak. 

Kommunestyret oppfordres til gjennom denne sak enten å vedta nedskjæringer som går lenger 

enn rådmannens forslag, eller å gi klare signaler om tiltak. 

 

Rådmannen vil gjenta at det ikke er mulig å få budsjettet i reell balanse uten å innføre 

eiendomsskatt. Eiendomsskatt vil på sikt (3-4 år) gi 3-4 mill. kroner noe som ikke er nok 

for å oppnå budsjettbalanse og det må snart vedtas andre tiltak i tillegg. 

 

7. Vedtak 

I henhold til økonomireglementet skal kommunestyret vedta budsjettendringer på rammenivå 

(seksjon) og ikke på detaljnivå. Jeg har derfor laget en spesifisert oversikt over de tiltak jeg 

foreslår: 

 

1. Rådmann – 150.000 kr 

a) Redusert kostnader tidligere Ibestad videregående skole – 50.000 kr 

b) Økt konsesjonskraftinntekt – 50.000 kr 

c) Økt inntekt - brukerbetaling Ibestad kulturhus 50.000 kr. 

 

2. Oppvekst – 400.000 kr 

a. Reduserte kostnader til felles ledelse i grunnskolen – 200.000 kr 

a) Kulturmidler reduseres med 100.000 kr (aktivitetsstøtte og enkelt tiltak).  

b) Musikkskolen – redusert stilling 100.000 kr. 

 

3. PRO – 40.000 kr 

a) Matombringing til eldre reduseres i omfang med 40.000 kr. 
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4. Plan, næring og utvikling (PNU) – 110.000 kr 

a) Arealoptimalisering ved Ånstad oppvekstsenter – 100.000 kr. 

b) Leie av gjesteplasser i småbåthavner sies opp – besparelse 10.000 kr. 

 

 



  Sak  15/10 

 

Side 35 av 35   

SØKNAD OM STØTTE JORDBRUKSFOND  

 

Saksbehandler:  Tone Rasmussen Arkiv: 223   

Arkivsaksnr.: 10/122  Unntatt offentlig ofl §13  

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

41/10 Formannskap 01.03.2010 

15/10 Kommunestyre 22.04.2010 

 

Rådmannens innstilling: 

 

 

Behandling/vedtak i Formannskap den 01.03.2010 sak 41/10 

 

Behandling: 

 

 

 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

 

 

 

Vedlegg: 

 

 

Saksutredning: 

 


